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Dotace pro město v letošním 
roce

V  minulých číslech Informačního listu jsem 
vás informoval o  připravovaných projektech 
a  akcích pro nadcházející rok. Zmínil jsem 
i  dotace, o  které má město zažádáno. Jedná 
se o  dotace na rozšíření parkoviště u  nádraží, 
na chodník podél Pražské ulice a  o dotaci na 
obnovu lesních cest a jejich odvodnění. Zatímco 
u  první jmenované akce dosud nevíme, zda 
budeme s  žádostí o  dotaci úspěšní, druhou již 
máme přiznánu a pravděpodobnost získání třetí 
je velmi vysoká.

V  rámci akce s  názvem „Bezpečný pohyb 
po Dobřichovicích“ dojde k  výstavbě téměř 
jednoho kilometru chodníku po pravé straně 
ulice ve směru na Černošice. Jedná se o  úsek 
chodníku od kruhového objezdu až po křižo-
vatku s  ulicí Randovou. V  rámci stavby by měl 
být chodník kompletně vydlážděn a měly by na 
něm být vyměněny lampy veřejného osvětlení, 
které nahradí stávající dosluhující lampy. Nyní 
necháváme dopracovat zadávací dokumentaci 
s tím, že na přelomu zimy a jara bychom provedli 
výběr zhotovitele a během jara a léta by proběhla 

samotná stavba. Podobnou dotaci na chodník 
podél Pražské se podařilo získat i  sousedním 
Letům. Můžeme se tedy těšit, že zanedlouho 
budeme moci na nákupy do Letů tedy chodit po 
novém, osvětleném chodníku.

Druhá z dotací, jejíž získání je nanejvýš prav-
děpodobné, je určena na obnovu lesních cest 
a jejich odvodnění. Jedná se o lesní cesty v lese, 
který je ve vlastnictví města Dobřichovice, tedy 
bohužel ne v celé ploše lesa na dobřichovickém 
katastru. Větší část lesa je totiž ve vlastnictví Kři-
žovnického řádu. I  tak si od této dotace slibu-
jeme, kromě vylepšení stavu lesních cest, obnovu 
systému odvodňovacích struh a  příkopů, jejichž 
úkolem je mj. i  zabránit průtoku dešťových vod 
na zastavěné pozemky Brunšova v  případě 
silných dešťů.

Svoz odpadu pro podnikatele

Patrně jste již všichni zaregistrovali, že od 
počátku ledna probíhá svoz odpadu v Dobřicho-
vicích ve středu, přičemž novou svozovou firmou 
je společnost Komwag. O změnách v  termínech 
svozu odpadu jsme již informovali před koncem 
loňského roku jak v  Informačním listu, tak na 

webových stránkách města. Počátkem roku se 
však na městský úřad začali obracet podnikatelé 
s  dotazy, jak bude probíhat svoz odpadu pro 
firmy se sídlem v  Dobřichovicích. Firmy si totiž 
jsou povinny zajistit svoz odpadu samy, zatímco 
občané platí poplatek městu, které zajišťuje svoz 
odpadu prostřednictvím najatého smluvního 
dodavatele. Mnoho podnikatelů však má zajištěn 
svoz odpadu smlouvou se společností Rumpold, 
která od počátku letošního roku již svoz odpadu 
pro občany v Dobřichovicích neprovádí. Majitelé 
firem se tudíž opakovaně ptali, zda si mají též 
zajistit smlouvu na svoz odpadu u nového doda-
vatele. Zástupcem společnosti Rumpold jsem 
však byl ujištěn, že tato firma bude pro podni-
katele i nadále svoz odpadu provádět. Není tedy 
třeba smlouvu s Rumpoldem vypovídat a uzaví-
rat novou smlouvu s Komwagem. Pro firmy, které 
využívají služeb Rumpoldu, přitom probíhá svoz 
odpadu v  pondělí na levém břehu a  v  úterý na 
břehu pravém, zatímco Komwag sváží odpad ve 
středu.

V  této souvislosti bych však rád upozornil 
na povinnost firem, zajistit si smluvně likvidaci 
odpadu s  tím, že město plnění této povinnosti 
u podnikatelů může kontrolovat.

Petr Hampl

Nařízení Státní veterinární 
správy k ptačí chřipce

V Hlásné Třebáni byl prokázán výskyt ptačí 
chřipky, Dobřichovice jsou v  tzv. pásmu dozoru. 

Státní veterinární správou byla přijata mimo-
řádná veterinární opatření k  zamezení šíření 
nebezpečné nákazy – aviární influenzy, a  to 
na základě potvrzeného výskytu nebezpečné 
nákazy – vysoce patogenní aviární influenzy 
v katastrálním území Hlásná Třebáň.

Město Dobřichovice je zařazeno v tzv. pásmu 
dozoru, pro které jsou v  nařízení Státní veteri-
nární správy stanovena opatření, která najdete na 
internetových stránkách našeho města na www.
dobrichovce.cz

vk

Návštěva Francie

Na prodloužený víkend ve 2. polovině května (cca 
24. – 28. května) jsme obdrželi pozvání od naší 
partnerské francouzské obce Villieu Loyes Mollon 
k  její návštěvě. Je to tradiční vzájemná návštěva 
občanů obou městeček v rámci partnerství, které 
započalo již téměř před 20 roky, konkrétně na 
podzim roku 1997.

Pro cestu tam i  zpět je možné použít vlastní 
automobil a  často to dělají ti, kteří cestu do 
Francie spojí s  další cestou a  návštěvou jiného 
turistického cíle nebo s  návštěvou přátel či pří-
buzných.

Město také pronajme autobus, kterým tam 
i zpět pojede další část výpravy. Ubytování je již 
tradičně v  domácnostech našich francouzských 
partnerů.

I když ještě neznáme program našeho 
pobytu, ani přesné časy příjezdu nebo odjezdu, 
přemýšlejte o své účasti. Pokud se chcete přihlá-
sit, kontaktujte kohokoliv z členů Výboru pro spo-
lupráci (dr. Hochová, Solničkovi ml., M. Kingová, 
I. Kaplanová, H. Moravec, paní učitelka Škvorová) 
nebo V. Kratochvíl (mail vaclav.kratochvil@kozi5.
cz) a můžete se zeptat na další podrobnosti.

Další informace přineseme v  dalším čísle 
Informačního listu.

V. Kratochvíl

Ze zasedání zastupitelstva 
města

Dne 24. ledna se konalo 13. zasedání zastupi-
telstva našeho města, kterého se zúčastnilo 12 
zastupitelů a zastupitelek, tři se omluvili. Jednání 

se téměř výhradně soustředilo na finanční záleži-
tosti města, na čerpání rozpočtu v roce 2016 a na 
projednání návrhu rozpočtu na rok 2017.

První část jednání je již tradičně věnována 
různým aktuálním informacím a  dotazům 
a komentářům občanů, stejné to bylo i na tomto 
jednání.

V prvním bodě jednání se zastupitelé zabývali 
rozpočtovým opatřením č. 4, které mělo upravit 
rozpočet roku 2016 dle skutečného čerpání. Toto 
vyžadují předpisy pro hospodaření obcí a  měst. 
Nejvíce se diskutovalo (již po několikáté) o hos-
podaření v městském lese, i když příjmy i výdaje 
tvoří relativně malou část rozpočtu. Zastupitelé 
rozpočtové opatření schválili všemi hlasy s výjim-
kou ing. Tunkové, která se hlasování zdržela.

V  dalším, trochu již formálním bodě, schvá-
lilo zastupitelstvo (opět s  jednou abstencí ing. 
Tunkové) hospodaření města v  roce 2016 podle 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Domácí zpravodajství

Obrázek na titulní straně: Mladí dobřichovičtí hokejisté využili k tréninku zamrzlou Berounku. Foto Hynek Moravec
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skutečnosti, vyjádřené schváleným rozpočtovým 
opatřením.

Ve třetím bodě jednali zastupitelé o  návrhu 
rozpočtu na rok 2017. Návrh předložila rada 
města po projednání ve finanční komisi. Na úvod 
informoval starosta o  základních parametrech 
rozpočtu, o  stavech financí na účtech města, 
o  rezervách, o  úvěrech a  dosud nezaplacených 
fakturách. Z toho vyplynulo, že město v roce 2017 
může investovat téměř 9 mil. Kč do vlastních pro-
jektů nebo z této částky čerpat na spolufinanco-
vání projektů, na které získá dotaci.

V  diskusi byla nejaktivnější ing. Tunková, 
která kritizovala další rozšíření parkoviště vedle 
nádraží, dále prohlásila, že je nehospodárné 
utrácet za kulturu, pokud město plánuje velké 
nové stavby jako školní jídelnu, garáž pro hasiče 
apod. Dále řekla, že kulturní akce, kromě farmář-
ských trhů, zatěžují obyvatele centra parkováním, 
hlukem apod. V následné diskusi to jeden občan 
bydlící přímo v centru (VK) odmítl.

Ing. Pánek vyzval ty, kteří s  návrhem roz-
počtu nesouhlasí, aby navrhli jeho změnu 
s  tím, které položky by měly být sníženy a které 
naopak zvýšeny. Toto využili pouze Ing. Ksandr, 
který navrhl, aby se snížila položka „sochařské 
symposium“ o  300.000 Kč a  navýšila se položka 
„granty“ a  využila pro místní sport (návrh nebyl 
schválen) a  Ing. Klimková, která navrhla, aby se 
položka „sochařské symposium“ snížila o 150.000 
Kč a  o tutéž částku se navýšila položka „místní 
komunikace“. Ani tento návrh nebyl schválen. 
Původní návrh rozpočtu schválilo 9 zastupi-
telů, jedna byla proti (Ing. Klimková) a  dva (Ing. 
Tunková a Ing. Ksandr) se hlasování zdrželi. Roz-
počet na rok 2017 byl schválen a  najdete ho 
v tomto listu.

podle zápisu z jednání vk

O čem jednala rada města

Rada se sešla od uzávěrky minulého čísla celkem 
2x a jednala o následujících záležitostech:

Rada projednala návrh rozpočtu na rok 2017. 
Starosta připomenul, že je zažádáno o  dotaci 
na chodník na Pražské a  na rozšíření parkoviště 
u  nádraží a  na rozšiřování veřejného osvětlení. 
Ing. Jan Abel uvedl, že na opravu a údržbu lávky 
a  mostu je nutné počítat minimálně s  částkou 
kolem dvou milionů. Připomenul také, že v  roz-
počtu by mělo být počítáno s  kamerovým sys-
témem. Starosta uvedl, že na kamerový systém 
je počítáno s částkou půl milionu. V diskusi dále 
zaznělo, že je nutné v  rozpočtu počítat s  pří-
spěvkem pro Sokol, s náklady na novou výsadbu 
u  cyklostezky do Laviček, na projekt ubytova-
cího zařízení pro seniory, studii umístění radnice 
a hasičské zbrojnice, na rozšíření jídelny v ZŠ. Cca 
jeden milion je potřeba vyhradit na nové projekty. 
Radní Bezděk doporučil vytvářet rezervu i  pro 
další volební období na investice typu výstavby 
nové radnice a  hasičské zbrojnice a  podobné 
projekty. Starosta návrh podpořil, protože tyto 
prostředky mohou být využity např. i při výstavbě 
ubytovacího zařízení pro seniory, na které se při-
pravuje studie, nebo pro intenzifikaci ČOV. Mís-
tostarosta Pánek doporučil zjistit možnosti získání 
dotací na intenzifikaci ČOV, a to ihned a nezávisle 
na případné rezervě v  rozpočtu. Radní Bezděk 

Položka Název položky Příjmy v Kč Výdaje v Kč Financování
ROZPOČET  CELKEM 77 431 100 66 370 000 11 061 100
Daně a poplatky celkem 60 011 100 1 600 000

1111 Daň z příjmu fyzických osob ze závislé činnosti                    9 300 000
1112 Daň z příjmu fyzických osob ze samostatné činnosti                    1 800 000
1113 Daň z příjmu fyzických osob z kapitálových výnosů                    900 000
1121 Daň z příjmu právnických osob                     10 000 000
1122 Daň z příjmu právnických osob za obce                    1 600 000 1 600 000
1211 Daň z přidané hodnoty                             18 600 000
1340 Poplatek za svoz a likvidaci komunálního odpadu                    2 200 000
1341 Poplatek ze psů                                   70 000
1343 Popatek za užívání veřejného prostranství 200 000
1345 Poplatek z ubytovací kapacity                     20 000
1348 Poplatek za zhodnocení stavebního pozemku 1 800 000
1351 Odvod z loterií a her kromě VHP                    180 000
1355 Odvod z výherních hracích přístrojů                    300 000
1361 Správní poplatky                                  600 000
1511 Daň z nemovitých věcí                             2 750 000
2441 Splátky půjček od obcí                     280 000
4111 Náklady na volby 80 000
4112 Příspěvek na státní správu 2 281 100
4129 Ditace na královský průvod 150 000
4216 Dotace na hasičské auto 6 900 000

Ostatní položky rozpočtu
1039 Městský les 350 000 300 000
2212 Opravy a údržba veřejných místních komunikací 0 4 500 000
2219 Opravy a údržba mostu, lávky a chodníků 0 5 000 000
2221 Příspěvek na autobusovou dopravu 0 350 000
2310 Pitná voda                                        0 400 000
2321 Provoz kanalizačního systému 2 100 000 400 000
3111 Mateřska škola                                    0 4 000 000
3113 Základní škola                                    0 6 500 000
3231 Základní umělecká škola                          0 300 000
3314 Městská knihovna 30 000 600 000
3319 Granty města 0 800 000
3329 Sochařské symposium 0 600 000
3349 Informační list 140 000 360 000
3392 Kulturní akce pořádané městem 50 000 800 000
3399 Ostatní kulturní a společenské akce                  1 300 000 3 000 000
3419 Příspěvek na činnost Sokola 0 300 000
3421 Dětská hřiště 0 120 000
3549 Speciální zdravotnická péče                      0 20 000
3612 Bytové hospodářství                               1 450 000 500 000
3613 Nebytové hospodářství                             1 000 000 500 000
3631 Veřejné osvětlení                                 50 000 3 000 000
3632 Pohřebnictví                                      0 50 000
3633 Výstavba a údržba místních inženýrských sítí                     0 200 000
3635 Územní plánování                                  10 000 000 2 000 000
3639 Komunální a technické služby 0 2 200 000
3722 Sběr a svoz komunálních odpadů                    0 3 500 000
3725 Využívání komunálních odpadů                     750 000 0
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň                    0 1 800 000
3900 Infocentrum a akce mikroregionu 0 200 000
4319 Přispěvek na akce pro seniory 0 110 000
4351 Příspěvek na pečovatelskou službu 0 150 000
5212 Ochrana obyvatelstva                              0 100 000
5311 Městská policie 0 1 000 000
5512 Dobrovolný hasičský sbor 150 000 9 000 000
6112 Zastupitelstva obcí                               0 1 270 000
6115 Náklady na volby 0 80 000
6171 Činnost místní správy                             50 000 7 600 000
6310 Příjmy a výdaje z finančních operací                     0 280 000
6320 Pojištění majetku města                     0 80 000
6339 Ostatní finanční operace - DPH                       0 2 500 000
6409 Rezerva 0 300 000

Výdaje 66 370 000
Financování 11 061 100
Příjmy 77 431 100

Rozpočet  města  Dobřichovice  na  rok 2017



4

2/2017

se připojil s tím, že tato investice se může ukázat 
nezbytnou nezávisle na rozpočtu. Ing. Abel připo-
mněl, že rezerva musí být vytvořena i pro výkup 
pozemků, na nichž se budou realizovat protipo-
vodňové opatření. Rada návrhy investic a  pro-
jektů do rozpočtu pro rok 2017 schválila.

Rada opět jednala o stavu příprav zadání pro-
jektové a  prováděcí dokumentace pro rozšíření 
jídelny v  ZŠ Dobřichovice. Probrala možnosti 
získání dotace s  tím, že všechny dotační tituly 
se dosud zaměřují na výstavbu nových tříd, ale 
jídelny v nich nejsou zahrnuty. Diskutovalo se i o 
celkových nákladech na realizaci i  na přípravu. 
Rada nesouhlasila s navrhovanou cenou, ale roz-
hodla se vyčkat na písemnou nabídku, kterou 
podrobí ekonomické analýze. Doporučovala 
nabídku konzultovat s  městem Černošice, kde 
proběhla obdobná stavba. Závěrem bylo kon-
statováno, že v případě, kdyby nedošlo ke shodě, 
bude nutné vyhlásit soutěž znovu.

Rada jednala o  postupu přípravy architek-
tonické studie na radnici a  hasičskou zbrojnici. 
Starosta radu informoval, že ze sedmi oslovených 
architektonických studií pět zareagovalo a  pro-
jevilo zájem. Zadávací podklady byly ještě tech-
nicky doplněny a rozeslány zájemcům.

Tajemník Prchal předložil radě návrh smlouvy 
na pronájem hotelu Pod Vinicí s vybraným zájem-
cem – společností STR Gastro s.r.o, v  němž byly 
upřesněny některé podmínky na základě jednání 
mezi městem a budoucím nájemcem. Rada pod-
mínky pronájmu projednala a odsouhlasila.   

Starosta informoval radu o  poptávce na pří-
pravu prováděcí dokumentace na vybudování 
chodníku v  ulici Pražské. V  současnosti se čeká 
na nabídky. Místostarosta Pánek upozornil radu, 
že Středočeský kraj realizuje průtah Černoši-
cemi a  bylo by potřeba projednat s  radním pro 
dopravu, zda by se tento záměr mohl rozšířit i na 
Pražskou směrem od Černošic ke kruhovému 
objezdu, protože tato část komunikace by potře-
bovala zajistit odvodnění a  vozovka by se měla 
celkově snížit. Starosta doplnil, že by součástí 
jednání měla být i ulice Tyršova. Rada o záležitosti 
diskutovala a pověřila starostou dalšími kroky.

Rada byla informována o  poškození veřej-
ného osvětlení, k  němuž došlo v  posledních 
týdnech v oblasti ulice 5. května. Celková škoda 
dosahuje cca 70  000  Kč. Záležitost prošetřuje 
Policie České republiky. Rada se shodla, že podá 
trestní oznámení.

Rada projednala žádost nájemkyně na pro-
dloužení nájemní smlouvy na byt ve zdravotním 
středisku v ulici Březová. Rada záležitost projed-
nala a schválila prodloužení smlouvy.

Starosta informoval radu o průběhu poptávky 
na projektovou přípravu a  prováděcí dokumen-
taci pro garáž na hasičské auto, jako nejvýhod-
nější doporučil nabídku Ing. Romany Hubkové. 
Rada nabídky posoudila a nabídku Ing. Hubkové 
vyhodnotila jako nejvýhodnější.

Rada byla seznámena s  návrhem zprávy 
o  uplatňování ÚP Černošic od 11/2010 do 
11/2016, který bude projednáván na MěÚ Čer-
nošice. Radní Kándl, který materiál prostudo-
val v  předstihu, seznámil radu s  jeho obsahem 
a konstatoval, že město nemá připomínky a není 
potřeba reagovat.

Starosta seznámil radu s  žádostí Základní 
školy Dobřichovice o souhlas zřizovatele s přije-

tím účelového finančního daru ve výši 17.110,- Kč 
od spolku Women for women, který přispívá na 
obědy sociálně slabším žákům. Prostředky jsou 
určeny pro pět žáků na obědy v období od 1/1 do 
30/6 2017. Rada vyslovila souhlas.

Starosta informoval radu o možnosti členství 
města Dobřichovice ve spolku Svatá Ludmila 
1100 let, z.s., který při příležitosti blížícího se 
1100. výročí mučednické smrti   sv. Ludmily 
připravuje mnoho akcí (výstavy, přednášky, 
koncerty, poutě apod.). Ty by měly vyvrcholit 
Národní poutí na Tetín v  roce 2021. S  myšlen-
kou pořádání akcí spojených s  připomenutím 
sv. Ludmily a jejího odkazu přišel starosta Tetína 
Ing. Martin Hrdlička. Národní pouť na Tetín v roce 
2021 by měla být srovnatelně velikou akcí, jako 
náš královský průvod. Členský příspěvek je mini-
málně ročně 5 000 Kč. Rada vstup do spolku obcí 
schválila.

Starosta radu informoval, že občanské sdru-
žení Náruč, které má v  objektu přiléhajícím 
k  hotelu Pod Vinicí denní stacionář, hodlá tuto 
činnost do konce roku 2017 utlumit a  využít 
místo pro rehabilitaci mentálně postižených 
z Dobřichovic a okolí. Místostarosta Pánek dopo-
ručil výhledově hledat jiné místo pro umístění 
aktivit o. s. Náruč, protože v  případě eventuál-
ního prodeje objektu v budoucnosti, nemůže být 
budova zatížena nájmem.

Ing. Jan Abel informoval o  dopravní situaci 
v  ulici Všenorská a  požadoval zákrok městské 
policie. Připomenul i  nutnost dořešit situaci na 
křižovatce Všenorská – Tyršova.

Starosta pozval do dalšího zasedání rady Ing. 
Tesaře, který zpracovává projekty rekonstrukce 
chodníku na Pražské ulici, rozšíření parkoviště 
u  nádraží a  Palackého ulice. U  Pražské ulice se 
jeví jako největší problém její odvodnění. Dále 
radní předali Ing. Tesařovi připomínky k  projek-
tům parkoviště u  nádraží a  ulice Palackého, kde 
optimálním řešením odvodnění ulice je instalace 
štěrbinových žlabů podél obrubníků.

Rada rozhodla vyhlásit granty pro rok 2017. 
Žádosti o granty by měly být podávány do konce 
března. Jejich vyúčtování by mělo být předlo-
ženo do jednoho měsíce po uskutečnění akce, na 
kterou je grant poukázán.

Starosta předložil radě návrh na pořízení 
posypové nástavby ke stávající technice, kterou 
jsou technické služby vybaveny pro zimní údržbu. 
V  současné době je jedna multikára vybavena 
radlicí i  sypačem. Na menší vozidlo byla letos 
dokoupena radlice a  zametací válec. Posypová 
nástavba, která by umožnila zároveň chodníky 
a komunikace i sypat, však chybí. Výhodou jejího 
nákupu by bylo, že technické služby by v případě 
potřeby mohly nasadit obě vozidla najednou, 
což by výrazně urychlilo úklid sněhu. Cena činí 
127 900 Kč + DPH. Rada návrh schválila z důvodů 
ekonomicky výhodnějšího víceúčelového využití 
vozidel v majetku města a rychlejšího odstraňo-
vání sněhu. V  souladu se směrnicí o  veřejných 
zakázkách schválila nákup uvedeného zařízení 
od konkrétního výrobce, protože k  provozo-
vaným vozidlům vyrábí doplňky pouze jejich 
výrobce, který poskytuje i záruku.

Starosta informoval radu o  žádosti nájem-
níka obecního bytu v ul. V Zahradách na úhradu 
opravy vodovodní baterie. Opravy podobného 
typu má sice hradit nájemce, na doporučení soci-

ální komise Rady města Dobřichovice však rada 
schválila, aby výměnu uhradilo město.

Starosta přivítal zástupce projektanta studie 
přístavby Domovu pro seniory Všenory. Ti shrnuli 
dosavadní vývoj příprav. Varianta č. 1, s níž Rada 
města Dobřichovice před časem souhlasila, 
nebyla schválena orgány ochrany přírody, vari-
anta č. 2 byla zamítnuta radou města a  navíc 
nevyhovovala normativní novelizaci předpisů 
o sociálním bydlení, proto představili novou vari-
antu č. 3, označenou jako „Domov pro seniory 
v Dobřichovicích, studie 01/17“. Ta při zachování 
celkových objemů snižuje výšku objektů, zapou-
ští ho níže do míst současného terénního převý-
šení a situuje ho směrem ke Všenorům. Rada se 
s návrhem seznámila a vyslovila s ním předběžný 
souhlas. Radní požadovali v  dalších přípravných 
pracích upravit fasády a zeleň. Místostarosta Ing. 
Michael Pánek připomínky shrnul do závěru, že je 
potřeba, aby stavba stylově navázala na celkový 
charakter ulice Krajníkova.

Rada, jako zřizovatel Základní školy Dobři-
chovice, projednala protokol likvidační komise 
ZŠ, který obsahuje soupis učebních pomůcek 
a  inventáře navržených na vyřazení z  evidence 
z  důvodů poškození nebo nepoužitelnosti. 
Po prostudování materiálů rada souhlasila 
s návrhem.

Starosta informoval radu o postupu prací při 
rekonstrukci bytu v  ulici Za Parkem 629. Práce 
se chýlí ke konci, a proto rada projednala návrh 
na pronájem uvedeného bytu. Po diskusi nad 
žádostmi o byt, které městský úřad eviduje, rada 
schválila návrh na dočasný pronájem na půl roku 
ze sociálních důvodů.

Tajemník MěÚ informoval radu o nedořešené 
situaci v  pasportizaci nové komunikace Anežky 
České. Místostarosta Ing. Michael Pánek konsta-
toval, že ulice Anežky České může být zařazena 
do pasportu místních komunikací až po dokon-
čení všech stavebních prací.

Starosta informoval radu, že dotace na 
výstavbu chodníku (včetně veřejného osvět-
lení) v ulici Pražské na straně bližší k řece, a to od 
kruhového objezdu až k  benzínové pumpě při 
ulici Randově, bude zřejmě městu poskytnuta. 
Seznámil radu s průběhem poptávky na přípravu 
zadávací dokumentace a  cenovými nabídkami 
a doporučil vybrat Ing. Z. Tesaře. Rada dále disku-
tovala o  technických aspektech stavby. Povrchy 
budou ze štípané žuly, obrubníky budou použity 
stávající (pouze přesunuté). Místostarosta Pánek 
zdůraznil, že je potřeba vyřešit problém odvodnění 
v  místech napojování bočních ulic. Radní Kándl 
otevřel otázku souladu připravovaného projektu 
s  návrhem územního plánu. Ing. Kaplan zdůraz-
nil, že stávající nivelita asfaltu se musí akceptovat 
jako daná věc. Dalším projednávaným tématem 
bylo veřejné osvětlení. Radní Bezděk navrhl využít 
nabídku některé ze společností, které nabízejí 
úsporné osvětlení. Místostarosta Pánek uvedl, že 
se už v minulosti ukázalo, že tzv. úsporné osvět-
lení není o tolik výhodnější, vzhledem k vyšší sví-
tivosti současných těles veřejného osvětlení. Bylo 
by potřeba udělat předběžný výpočet od dodava-
tele a od jiné organizace posouzení svítivosti. Ing. 
V. Bezděk přislíbil, že zjistí kontakty na firmy, které 
takové osvětlení nabízejí.

Rada projednala hospodářské výsledky lesů 
města Dobřichovic. Místostarosta Růžek zdů-
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raznil, že městský les vzhledem ke své rozloze 
nemůže být nikdy výdělečný. Místostarosta 
Pánek uvedl, že dohoda se správcem lesa stano-
vila, že je třeba hospodařit tak, aby se zisk (prodej 
dřeva) přibližně rovnal nákladům (nová výsadba). 
Ztráta však stále narůstá. Doporučil starostovi 
konzultovat tento problém nejen s  městským 
správcem lesa, ale také např. s Černošicemi, které 
mají podobnou rozlohu lesních ploch.

Rada projednala žádost Ing. V. Rejmara o při-
pojení chaty ve Všenorech na ČOV Dobřichovice 
a  Vladimíra Vyhnala o  připojení chaty V  Luhu. 
Žadatelé souhlasí s  uzavřením smlouvy o  pří-
spěvku na rozvoj infrastruktury. Rada s  žádostí 
vyslovila souhlas.

Ing. Petr Kaplan připomenul otázku řešení 
oblasti křižovatky Svážná – Tyršova. V  následné 
diskusi o přechodu pro pěší přes Tyršovu se rada 
zabývala bezpečnosti tohoto přechodu a  mož-
nostmi na její zvýšení. Tajemník MěÚ prověří, 
které technické varianty budou přijatelné pro 
vlastníka komunikace, tzn. Středočeský kraj – 
resp. PČR a SÚS.

Tajemník Prchal vznesl dotaz, jaký je postoj 
města k solení komunikací v zimním období? Sou-
časná zima způsobuje leckde nebezpečné ledové 
plochy a  obecný zákaz používání soli není vždy 
účelný. Rada o záležitosti diskutovala a shodla se, 
že kritická místa na vozovkách je potřeba solit, ale 
musí se vytipovat spodní úseky (cca 150 m) ulic 
např. Černolická, Strmá, U Rokle, ev. K Lomu a kři-
žovatky ve svazích, kde je nutné dávat zvýšený 
důraz na zajištění bezpečnosti dopravy.

podle zápisů z jednání vk

Olympijské úspěchy

Začátek roku 2017 se pro většinu postupujících 
žáků naší základní školy nesl ve znamení příprav. 
Měli si totiž změřit své síly s úspěšnými žáky ostat-
ních škol našeho okresu. Do konce ledna se nej-
lepším z  nich povedlo obohatit sbírku školních 
trofejí o medaile všech tří vzácných kovů.

Nejdřív Josefina Vaňková z 9. A získala bronz 
v  okresním kole dějepisné olympiády. Matyáš 
Pavlík obsadil krásné šesté místo a Kristýna Hrd-
ličková se umístila na devátém až desátém místě.

Poté vybojovali olympijské zlato a  stříbro 
Matyáš Hendrich (5. A) a  Ondřej Buben (3. B) 
v  okresním kole Matematické olympiády, do 
kterého ze školních kol postoupilo 50 žáků. 
Ondřej (který byl nejmladším účastníkem) ztratil 
pouze jeden bod, Matyášovi se povedlo neztratit 
ani jeden. Naši školu dále reprezentovali Jan Srp 
z 5. A a Jakub Hubený z 5. B, kterým se tentokrát 
umístění „na bedně“ nepovedlo, ale účastí zajisté 
získali cenné zkušenosti.

A na závěr se v  okresním kole Olympiády 
z českého jazyka umístil Radek Adamec (8. B) na 
krásném 5. místě a Terka Klimešová (9. B) na 6. 
místě z celkových 32 soutěžících.

Všem účastníkům moc blahopřejeme a děku-
jeme za reprezentaci školy.

JB

Zkvalitnění studia na ZŠ 
Dobřichovice v rámci OPVVV

je název projektu, na který škola získala v  rámci 
Operačního programu Výzkum, vývoj a  vzdělá-
vání dotaci ve výši 1,364.468 Kč. Tato nová výzva 
podpoří osobnostně profesní rozvoj pedagogů 
prostřednictvím dalšího vzdělávání a  pomůže 
škole při společném vzdělávání dětí, a to jednak 
možností personálního posílení o  školního 
psychologa a  speciálního pedagoga, a  jednak 
nabídkou nových aktivit: čtenářský klub pro žáky, 
doučování a příprava na vyučování žáků ohrože-
ných školním neúspěchem a odborně zaměřená 
tematická setkávání a  spolupráce s  rodiči žáků 
školy.

Všechny naplánované aktivity se budou reali-
zovat v období od 1. ledna 2017 do 31. prosince 
2018. O  všech nabídkách, možnostech zapojení 
i  průběhu Vás budeme informovat prostřednic-
tvím webových stránek školy a Informačních listů.

JB

Školní lyžák 2017

Každou zimu pořádá ZŠ Dobřichovice dva lyžař-
ské kurzy. Ten první pro sedmáky je již za námi. 
Již mnoho let jezdíme do Alp, kde jsou podmínky 
pro všechny kategorie lyžařů velmi dobré. Mnozí 
mají představu, že do Alp mohou jezdit jen skvělí 
lyžaři, ale pravdou je opak, pro začátečníky tam 
jsou podmínky přímo ideální. Takže v sobotu 21. 
ledna vyrazilo 39 sedmáků vstříc alpským kopeč-
kům, cesta autobusem uběhla rychle a ještě před 
setměním jsme tam byli. Jako vždy následovalo 
rozdělení do pokojů, rozbalování, povlíkání 
postelí a  první společná schůzka, kde se pro-
jednávaly organizační věci a  v neposlední řadě 
poučení o  bezpečnosti. Během těchto aktivit se 
uvařila večeře, takže hned po schůzce se mohlo 
začít hodovat, následovalo mytí nádobí a večerka. 

S  večerkou je to první den vždycky problém, 
všichni jsou plni dojmů, sice jsou v  posteli, je 
zhasnuto, ale nikomu se nechce spát, usnout se 
daří až po půlnoci. Ráno se už nemohou dočkat 
a  ještě před časem snídaně se trousí do jídelny. 
Tohle se postupně mění, únava vše rychle vyřeší, 
usínání v  dalších dnech je dřívější a  ráno jsou 
někteří k neprobuzení.

Po snídani vyrážíme na svah, každý fasuje 
barevný rozlišovák, permici a  můžeme vyrazit. 
V autobuse obvyklá kontrola, máte boty, permici, 
rukavice, helmu, atd. Jasně, že někomu pokaždé 
něco chybí. Tento každodenní rituál vždy někoho 
přistihne nepřipraveného, takže úprkem do 
pokoje a  zpět do autobusu. Jakmile jsme vyjeli 
lanovkou nahoru, otevřela se nám nádherná sce-
nérie, přivítaly nás skvěle připravené sjezdovky 
zalité sluncem. Rychle jsme se rozdělili do druž-
stev podle barev dresů a  už jsme začali brousit 
místní zasněžené kopečky. Příjemným překvape-
ním bylo, že nikdo nestál na lyžích poprvé, sice 
některým dělalo problém zatočit, ověřili si, že 
zemská přitažlivost a odstředivá síla v zatáčkách 
pořád funguje. Někteří hnedle vypadají jako sně-
huláci, ale to není důvod k  tomu, že by nás to 
odradilo od dalších lyžařských pokusů. Ostatně 
zanedlouho už si všichni vzpomněli na svoje čáry 
na sněhu a  bravurně sjížděli místní sjezdovky. 
Oběd v  pravidelnou dobu, celý týden bylo nád-
herně, takže se jedlo venku před restaurací. Každý 
si měl ráno udělat jídlo do balíčku, ale většina dětí 
se takovouto přípravou oběda nezabývá a  radši 
využívá těžce vydělaných kouzelných papírků 
svých rodičů. Většinou vyhrávají hranolky, ty se 
snad nikdy v této věkové kategorii nepřejí, no je 
to prostě trend a oni jsou tedy in. Odpoledne se 
zase lyžuje, tříbí technika, okoukávají se místní 
závodníci, kteří vypadají, jako by se s  lyžemi už 
narodili.

Pak odjezd domů, osobní volno a  večeře. 
Večeře jsou většinou luxusní, jídla je ostatně až 
moc, vždy zbývá, takže si nikdo nemůže stěžo-
vat na hlad. Po večeři úklid v  kuchyni v  podání 
služby, což spočívá v úklidu jídelny a mytí nádobí. 
Je až s  podivem, kolik dnešních dětí evidentně 
netuší, jak se myje nádobí, vytírá podlaha 
a třeba i škrabka na brambory je zcela záhadným 
předmětem. Tenhle způsob lyžáku je vlastně 
i  výchovně vzdělávacím kurzem, kde se dětí učí 
pomáhat v kuchyni a uklízet si po sobě. Co se týče 
úklidu, někteří ještě nevědí, jak vypadá odpad-

Slunce, sníh a lyže v podání sedmáků
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kový koš a že skříň je na odkládání věcí, ustlaná 
postel je něco jen ze sci-fi filmu. No ale i  tato 
úskalí pedagogové s  vypětím všech sil zvládají 
a  dílčí úspěchy jim opět vlijí do žil optimismus, 
který je tak potřeba pro tak náročnou pedagogic-
kou práci, zejména pak s touto věkovou katego-
rií puberťáků. Večerní program si připravují děti, 
tentokrát to zvládají velmi dobře a tak o dobrou 
zábavu je postaráno.

Týden utekl jako voda, počasí bylo úžasné, po 
celou dobu ani mráček, prostě ultrafialové peklo, 
nikomu z dětí se nic nestalo, paráda. Poslední den 
se konal závěrečný závod Yetti cup, který spočívá ve 
výběhu do kopce, nazutí lyží a slalom dolů. Nejtěž-
ším a pro někoho přímo katastrofálním se ukázalo 
nazouvání lyží, což některým vzalo šanci na vítěz-
ství, ale celkově se všichni pobavili a tím zakončili 
tento úspěšný lyžařský kurz. Všem se tady líbilo 
a nechyběly ani slzičky při loučení před školou.

B. Stejskal

Klavírní klání již potřetí 
v Dobřichovicích

Dne 30. 1. 2017 měla naše škola již potřetí tu čest 
pořádat okresní kolo celostátní soutěže ZUŠ, 
která je každoročně vyhlašována Ministerstvem 
školství České republiky. A to v oboru klavír. Tato 
soutěž probíhá na úrovni školního, okresního, 
krajského a  celostátního kola. Podmínky jsou 
poměrně náročné. Všichni soutěžící, a to i ti nej-
menší, musí zahrát skladby v  určeném časovém 
limitu a  samozřejmě zpaměti. Pro příklad: děti 
šesti až sedmileté hrají v délce 4-6 minut, ti starší 
samozřejmě déle.

Na tuto událost jsme se u  nás ve škole těšili 
a  dlouho připravovali. Příprava žáků probíhala 
od samého začátku školního roku a  vyžado-
vala poctivou a  soustavnou práci dětí i  učitele. 
Shodou okolností jsme byli první školou, která 
si při organizaci okresního kola vyzkoušela nový 
elektronický systém vytvořený přesně na míru 
této soutěže a zjednodušující práci, například při 
sčítání bodů a umožňující tisk diplomů pro účast-
níky soutěže.

Naše škola vyslala do boje dva soutěžící. Lucii 
Pasečnou a  Františka Habartu ze třídy E. Koblíž-
kové. Oba soutěžili ve stejné kategorii. Dalšími 
soutěžícími byli vítězové školních kol ze ZUŠ 
Černošice, ZUŠ Řevnice a  ZUŠ Roztoky. Ostatní 
školy z  okresu Praha západ své zástupce nevy-
slaly. Dohromady nakonec přijelo 24 soutěžících 
v  sedmi kategoriích, což je zatím nejvyšší počet 
v historii.

Žádná soutěž se samozřejmě neobejde bez 
poroty. Zde zasedla porota pětičlenná. Čtyři její 

členky byly paní učitelky ze zastoupených škol 
a pátým členem a zároveň předsedou poroty byl 
přední český klavírista, profesor AMU v Praze pan 
Ivan Klánský. Díky panu profesorovi probíhala 
celá soutěž v klidném a přátelském duchu. Slyšeli 
jsme mnoho hezkých výkonů a měli radost, kolik 
dětí se v dnešní době věnuje naplno hře na klavír. 
Na závěr soutěže porota vyhlásila výsledky a pět 
postupujících vítězů do krajského kola, které se 
bude konat dne 15. -16. 3. 2017 v Nymburce.

Pro naši školu toto klání dopadlo nejlépe, 
jak mohlo. Oba naši zástupci obsadili 1. místo 
s  postupem do krajského kola. Lucie Pasečná 
s  počtem 23,00 bodů z  možných 25 a  František 
Habarta s 24,25 body se stal zároveň i absolutním 
vítězem celé soutěže.

Oběma skvělým klavíristům přejeme hodně 
štěstí do krajského kola.

E. Koblížková, zástupkyně ZUŠ Dobřichovice

Slavnostní koncert skladeb 
Eduarda Douši

V pondělí 6. února 2017 od 18. 30 hodin se 
uskutečnil v  krásném sále zámečku v  Řevnicích 
slavnostní koncert pořádaný ZUŠ Dobřichovice. 
Večer byl věnován tvorbě českého soudobého 
hudebního skladatele Eduarda Douši. E. Douša 
píše hudbu komorní, orchestrální, ale i populární 
a užitou. Věnuje se hodně také tvorbě pro děti. Od 
roku 1995 učí na pražské konzervatoři hudební 
teorii a skladbu. Ve své publikační a přednáškové 
činnosti se zaměřuje na českou hudbu 20. století 

a  problémy hudební pedagogiky. Spolupracuje 
s  Českým rozhlasem a  je členem správní rady 
Nadace OSA a společnosti skladatelů při Asociaci 
hudebních umělců a vědců.

Uspořádání tohoto koncertu mělo hned dva 
důvody. Prvním byla skutečnost, že skladby 
tohoto autora slýcháme v naší škole čím dál tím 
častěji, protože dětem se velice líbí a rády je hrají. 
Tak proč z nich neposkládat rovnou celý koncert? 
A když se ještě naskytla možnost, že by sám skla-
datel osobně přijel, nebylo již o  čem přemýšlet. 
Účinkující děti tak měly jedinečnou možnost 
setkat se tváří v tvář s opravdovým žijícím sklada-
telem. Protože, jak víme, hrají naši žáci převážně 
hudbu autorů, kteří žili a psali před mnoha roky 
a dokonce staletími.

Program koncertu byl opravdu pestrý. Poslu-
chači si vyslechli dvacet dva hudebních vystou-
pení. Zazněly skladby pro klavír z cyklů Miniatury 
I. – III. a  Klavírní studie, písničky z  kouzelných 
cyklů Zvěrozpěvy a Čtyř písňových impresí. Dále 
zahrály děti skladby na zobcovou flétnu, klarinet, 
příčnou flétnu a  koncert zakončila dvě saxofo-
nová čísla. Po dlouhém zaslouženém potlesku 
promluvil ještě na závěr sám autor. Poděkoval 
všem účinkujícím dětem i  jejich pedagogům 
a vyzdvihl vysokou úroveň jednotlivých výkonů. 
Bylo na něm vidět upřímné dojetí a  zároveň 
radost z  toho, že jeho skladby se hrají a  mají 
úspěch jak u dětí, tak i u dospělých. Po skončení 
koncertu ještě chvíli probíhalo příjemné povídání 
s  panem Doušou. Mnozí z  diváků i  účinkujících 
dětí se přišlo pana Douši zeptat na to, co je zajímá.

E. Koblížková

Pranostiky

Rozhodli jsme se pokračovat se zveřejňová-
ním lidových pranostik, na tento rok čerpáme 
z lidového valašského kalendáře. Budete si moci 
porovnat pranostiky se skutečností a myslím, že 

to vyjde tak 50 na 50, tj. že se příroda moc pra-
nostikami neřídí. Občas sice ano, ale je to asi těch 
50 na 50.

Počasí dle stoletého kalendáře: Na začátku 
ráno studeno, večer obleva, dne 8. a  9. 3. déšť 
smíšený se sněhem, od 10. do 21. 3. studeno. 
Od 22. března obyčejně mrzne, za dne jest 

však ponejvíce hezky a  příjemno. Dne přibývá 
o  1 hodinu 52 minuty. Délka dne je 11 hodin 
1 minuta až 12 hodin 53 minut.

 O svatém Tomáši sníh bředne na kaši (7. březen)
 Mnoho dešťů březnových – hubené léto
 Na svatého Řehoře líný sedlák, který neoře 

(12. března)

Zajímavosti

Děti ze ZUŠ zahrály skladby Eduarda Douši (vzadu uprostřed)
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 Svatý Josef s tváří milou končí zimu celou (19. 
března)

vk

Autokarové zájezdy 
dobřichovických občanů 
v roce 2016

Více než desetiletou tradicí jsou sobotní zájezdy 
dobřichovických občanů, které organizovali Ing. 
Pavel Kyzlík a  Mgr. Iva Kubátová z  lesnické spo-
lečnosti. Připravili nám nezapomenutelné zážitky 
z  mnoha míst naší republiky, kam bychom se 
asi nikdy nedostali. V  loňském roce se přípravy 
a  vedení pěti zájezdů ujala Mgr. Iva Kubátová. 
V  dubnu byl naplánován výlet na Lounsko, 
ale porucha autobusu zavinila, že se program 
nemohl splnit. Někteří z  nás se alespoň vydali 
na jarní procházku po pražské Šárce. V  květnu 
jsme strávili jeden den v Brně a okolí. V Dolních 
Kounicích jsme si prohlédli synagogu a  ruiny 
kláštera Rosa coeli, v Rajhradu mužský benedik-
tinský klášter a kostel sv. Petra a Pavla. Ve starém 

Brně jsme navštívili původně ženský cisterciácký 
klášter, založený královnou Eliškou Rejčkou, 
později přeměněný na mužský augustinián-
ský klášter, kde byl v  letech 1868-1884 opatem 
Gregor Mendel, zakladatel genetiky. Rovněž jsme 
si prohlédli kostel Nanebevzetí P. Marie. V červnu 
se uskutečnil zájezd na Lipno a  do Římova. Na 
Lipně jsme lanovkou vyjeli na kopec a pak pokra-
čovali pěšky po Stezce korunami stromů až k nád-
herné vyhlídce. V Římově jsme se nejprve zastavili 
u  přehrady na Malši ze 70. let minulého století 

a pak jsme navštívili známé poutní místo. Někte-
rým se poštěstilo dostat se do kostela sv. Ducha 
s  loretou a černou Madonou. Všichni jsme obdi-
vovali památnou lípu před kostelem, která byla 
vyhlášena za strom roku 2008. Bohužel už nezbyl 
čas projít se po celé Pašijové cestě s 25 zastave-
ními ze 17. století. V září jsme se vydali na Libe-
recko. Výhled z  lanovky i  ze samotného Ještědu 
nám pokazil déšť a hustá mlha, ale v Kryštofově 
Údolí se počasí umoudřilo a my jsme mohli obdi-
vovat roubený kostel sv. Kryštofa s  břidlicovou 

Lucie Pasečná a František Habarta se svojí učitelkou

V jihočeském Římově jsme obdivovali památnou 
lípu

V novém kroužku Bricks4Kidz děti skládají pirátskou loď
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střechou, v muzeu betlémy a hračky a také krásný 
orloj, který je dílem zdejšího občana Martina 
Chaloupky. V  okolí jsme se zastavili u  viaduktu 
a u památných kotelských lip. Za opětného deště 
se většina výletníků vydala k Čertově zdi. V říjnu 
jsme si prohlédli moderní cukrovar v  Dobrovi-
cích a  muzeum na zámku v  Mladé Boleslavi. Za 
občany, kteří se těchto zájezdů účastní, děku-
jeme Městskému úřadu v  Dobřichovicích, který 
nám významně finančně přispívá na každý výlet, 
a  věříme, že nám naši zastupitelé poskytnou 
grant i na letošní zájezdy. Vždyť naše zájezdy při-
spívají k  tomu, že se nám v  Dobřichovicích tak 
dobře žije.

Za účastníky zájezdů Jana Váňová

Dopolední kurzy angličtiny 
pro dospělé v ZUŠ Lomená 
pokračují i v novém roce 2017

I nyní se můžete hlásit do 2. semestru pravidelných 
dopoledních kurzů angličtiny pro dospělé v  ZUŠ 
Lomená. Nabízíme kurzy různých pokročilostí:
středa 9.15-10.30 začátečníci II 10.45-12 začáteč-
níci I (NOVĚ)
čtvrtek 9.00-10.15 mírně pokročilí III
čtvrtek 10.30-11.45 mírně pokročilí II
pátek 9.00-10.15 pokročilí
pátek 10.45-12.00 mírně pokročilí I
(římská číslice označuje stupeň pokročilosti)

Kurzy vedou zkušené lektorky Zora Strnadová 
(st, čt, pá tel. 776 028 441) a  Kristina Millerová 
(pá, tel. 607 689 777). Cena kurzu je cca 115 Kč 
za 75minutovou lekci. Platí se za pololetí. Výuka 
probíhá v malých skupinkách.

Rádi přivítáme nové studenty různého stupně 
pokročilosti i věku! Na naše kurzy se můžete přijít 
nezávazně podívat.

Těšíme se na vás!
dopolednianglictinadobrichovice@seznam.cz.  

Už máte program na jaro?

Centrum komplexní péče Dobřichovice pro vás 
připravilo hned několik cvičebních, zážitkových 
i vzdělávacích programů. Již od 2. března začíná 
Fit v  každém věku (čtvrtky 18:30-19:30). Cvičení 
bude probíhat formou kruhového tréninku, který 
Mgr. Zajíčková individuálně upraví dle zdatnosti 
jednotlivých zájemců.

Umění relaxovat můžete ovládnout s  Rela-
xační skupinou, která se koná v úterky 18:30-20:00 
od 14. 3. „Ergonomie práce“ vám poradí, jak praco-
vat efektivněji, lépe a méně namáhavě. Začíná ve 
středu 15. 3. v 17:00-18:00. Od pondělí 20. 3. se ve 
večerních hodinách (18:30-20:00) rozbíhá Pohy-
bová terapie, která je specificky rozšířena o úvodní 
a  závěrečný rozhovor s  terapeutkou. Pro rodiče 
a  pečující osoby o  malé děti (od 0 do 8 měsíců 
věku) je tu Léčivá podpora rodiče v sobotu 25. 3. 
(v 9:00-12:00), ve které se naučíte, jak správně děti 
chovat, přenášet, oblékat. A pokud již přemýšlíte, 
jak naplánovat léto, pořádáme po loňském úspěš-
ném ročníku i letos týdenní rehabilitační program 
Aby tělo nebolelo. Program se koná ve dvou ter-
mínech 10. 7. – 14. 7. 2017 a 28. 8. – 1. 9. 2017 a již 
je možné se na něj hlásit.

www.ckp-dobrichovice.cz

Dobřichovický domek rozšířil 
nabídku o kroužek 
Bricks4Kidz

Od září 2016 nabízíme nově kroužky Lega „Bricks 
4 Kidz“, které probíhají jak v  Dobřichovicích, tak 
v přilehlém okolí (např. ve Všenorech, Černošicích, 
Řevnicích atd., všechny lokality najdete na webu). 
Děti se zde učí poznatkům z různých oborů lidské 
činnosti či poznatkům o  dění kolem nás (vyná-
lezy, fyzikální zákony, základy strojírenství, archi-
tektury). Pracují většinou ve dvojicích, což rozvíjí 
jejich sociální dovednosti (schopnost kooperace 
a  vzájemné komunikace na dané téma). Učí se 
trpělivosti, vytrvalosti a zvyšují si sebevědomí.

Jak se na vlastní oči přesvědčujeme, děti při-
stupují ke stavění z  kostek vesměs s  nadšením 
a  naopak jsou schopny nepřeberné množství 
modelů ještě samy vylepšovat a  doplňovat. 
Kurzů se zúčastňují se zájmem i  dívky. Kurz je 
určen zejména pro děti, které navštěvují 1. – 5. 
třídu základní školy, ale zapojili se do nich i před-
školáci, kterým nabízíme jednodušší varianty 

modelů (MŠ Bambinárium Řevnice, MŠ Hlásek 
Zadní Třebaň). S potěšením uvítáme i Vaše děti.

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Jsou v éteru! Velké díky – 
aneb naše dobřichovické 
seniorky v rádiu

V pondělí 20. února vystupovaly dvě zástupkyně 
klubu seniorů Dobřichovice, Jarka Janoušková 
a  Alžběta Hazuková, v  pořadu Káva o  čtvrté na 
ČRo Dvojka na téma „Aktivní senioři“.

Rádio hledalo do svého pořadu činorodé spo-
lečenství dříve narozených z obcí Středočeského 
kraje. První referencí při výběru byla skutečnost, 
že je Klub seniorů Dobřichovic registrován v pro-
jektu Senzační senioři „SenSen“, a patří tedy mezi 
velmi aktivní kluby.

Ale u našich seniorek rádio při dalším výběru 
zaujalo, že se nejen pravidelně setkávají, jezdí za 
podpory města na výlety nebo navštěvují různé 
kurzy, ale že se sami aktivně podílejí na činnosti 
prospěšné pro město Dobřichovice! Jak?
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Tím, že dobročinně pracují a  provozují Info-
centrum Dobřichovice. V turistické sezóně, která 
začíná v  Dobřichovicích dle našich záznamů 
o pohybu klientů v březnu a končí v říjnu, podají 
měsíčně stovkám klientů požadované infor-
mace, prodají drobné turistické artikly a místním 
občanům vstupenky na pořádané akce.

Bez jejich dobrovolné činnosti by Dobřicho-
vice neměly infocentrum, protože žádné infocen-
trum ze své podstaty nevydělává, a je tak závislé 
na zřizovateli nebo dobrovolnictví. Patří jim velký 
dík a respekt.

Pro SenSen Radka Alexy

Turistický deník se zámkem 
Dobřichovice

Infocentrum Dobřichovice nabízí nově turistický 
deník vyrobený na zakázku s  titulní stranou 
zámku Dobřichovice.

O malý turistický deník je díky jeho originalitě 
nyní větší zájem ze strany sběratelů turistických 
suvenýrů. Běžně si deník kupují po jednom kuse 
sběratelé turistických vizitek, které máme také 
v  nabídce Infocentra. Dobřichovice se mohou 
pochlubit hned třemi turistickými vizitkami: 
zámek Dobřichovice, Svatojánská lípa a  město 
Dobřichovice. V  sortimentu infocentra najdete 
nově také dřevěné pohlednice, puzzle a záložky 
do knih s motivem zámku z různých perspektiv.

RA, Infocentrum Dobřichovice

Lumek děkuje za „Zdravé 
zoubky“

V Lumku jsme byli rádi, že po delší době přišla 
pravá zima. Děti bobovaly, užívaly si sníh a obje-
vovaly zimní přírodu, četly a zpívaly si o ní.

V tento zimní čas do Lumku přišel i zajímavý 
pořad „Zdravé zoubky“ v  rámci projektu Dental 
Prevention pod záštitou firmy Curaden Czech, 
s.r.o. Pořad byl přizpůsoben věku dětí. Po pohádce 
o  Zoubkovi Popletovi a  povídání o  zoubcích si 
děti zkoušely nácvik správného čištění zoubků.

Děkujeme studentkám zubního lékařství 
Báře Němcové a její kolegyni za ochotu k nám do 
Lumku za dětmi přijít.

RB, ilumen.cz

Jak se moje gynekoložka stala 
mojí klientkou

I v lékařských kruzích existuje stále mnoho slepých 
míst, nedostatku informací a omylů v péči o ženské 
pánevní dno a v oblasti skutečné prevence gyne-
kologických obtíží – tedy nejenom rozpoznání 
raných stádií nemoci. Často mě navštěvují ženy, 
které v ordinaci slyšely doporučení typu „posilujte 
svaly pánevního dna přerušováním čůrání či vta-
hujte všechno dovnitř – čím více, tím lépe“. Upo-
slechnutí a intenzivní praktikování může způsobit 
zdravotní problémy mimo jiné s inkontinencí, pře-
posilování pak potíže u  porodu. Více se tématice 
mýtů a  omylů věnuji na přednáškách Tajemství 
pánevního dna pohledem Západu i Východu, kde 
představuji celostní metodu 3x3 Školy pánevního 
dna – ta učí jak lépe vnímat své tělo, uvolňovat 

a aktivovat jednotlivé vrstvy svalů pánevního dna 
a  především jak hledat příčiny obtíží nejen na 
fyzioterapeutické, ale také emoční a  bioenerge-
tické rovině, v souvislostech životního příběhu.

Těší mě ale, že se blýská na lepší časy. 
Nedávno jsem byla na prohlídce u gynekoložky, 

která se u mě následně objednala na dvouhodi-
novou konzultaci a výuku cvičení 3x3 pro zdravé 
pánevní dno. Vnímám otevřenost ke spolupráci 
a mám radost – může být k užitku ženám, které 
trápí nejrůznější problémy, nejistota či obavy. 
Dlouhodobě spolupracuji s  lékaři a  terapeuty, 

Z loňského ročníku CineTube Řevnice
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například s  MUDr. Libuší Housovou, MUDr. 
Helenou Máslovou, v  minulosti s  týmem Centra 
komplexní péče Dobřichovice a  těším se na 
pokračování.

Přednáška Tajemství pánevního dna pohle-
dem Západu i Východu se uskuteční v Dobřicho-
vicích 1. března a otevře nový cyklus pravidelných 
večerních setkání v Dobřichovickém Domku.

Doporučuji rezervaci místa v  komorním pro-
storu, více informací najdete na www.zivaradost.cz

Mgr. Iveta Kučerová, certifikovaná lektorka Školy 
pánevního dna Živá radost

www.zivaradost.cz

YouTubeři v Řevnicích

Po loňském megaúspěšném setkání YouTuberů 
v Kině Řevnice se můžete těšit na další. CineTube 
se bude konat v Kině Řevnice v pátek 31. března 
v 17 hodin.

CineTube (www.cinetube.yt) je setkání You-
Tuberů a  promítání jejich premiérových videí 
na velkém plátně v  kině. Kromě nezapomenu-
telného zážitku si můžete ze CineTube odnést 
i podpis nebo fotku se svým oblíbeným YouTube-
rem, a navíc si s ním pohodově popovídat. Hosté 
letošního ročníku budou Ati, Kea, Natyla, NejFake, 
Marty, Lukefry, Dominik Port, Luboš je celkem 
fajn a další. Neváhej a přijď na jarní CineTube i ty! 
Vstupenky v  přeprodeji 99/119 Kč (www.vstup-
nik.cz).

Leťánek láká na REIKI 
a pravdu o jídle

Ani na jaře rodinné centrum Leťánek nezahálí, 
takže opět připravilo řadu akcí. V sobotu 4. března 
můžete navštívit zážitkový workshop  Move and 
Eat Healthy  o pohybu a  zdravé a  vyvážené stravě 
pod vedením zkušené lektorky Heleny Čechu-
rové. Na pondělí 6. března od 12 hodin je možné 
se registrovat do už vyzkoušené psychologické 
poradny PhDr. Ilony Špaňhelové, které od 10 hodin 
předchází přednáška paní doktorky na téma psy-
chosomatických problémů dětí. V pátek 10. března 
se  v Letovské knihovně bude konat přednáška na 

téma REIKI – síla a podpora života. Třetí březnovou 
sobotu 18. března se v sále U Kafků v Letech usku-
teční již tradiční Jarní bazárek dětského oblečení 
a sportovních potřeb. Kdo si přivstane, dobře udělá. 
Většinou postávají první zákaznice před vstupem 
ještě před otevřením, aby získaly to nejlepší zboží! 
O prvním dubnovém víkendu se uskuteční dvou-
denní seminář REIKI a  6. dubna přednáška Mirky 
Slámové s  názvem Prokousej se k  pravdě. Tam se 
mimo jiné dozvíte, že je skoro jedno, co jíte, ale 
že jde hlavně o  to, jak jíte. A 8. dubna se můžete 
těšit na další tzv. „English friendly“ akci, která se 
bude opět konat pod širým nebem a  již zavede-
ným názvem Easter Egg Hunt. Velikonoční hledání 
vajíček v řevnickém parku si v předchozích letech 
nenechaly ujít desítky sběračů a my věříme, že letos 
jich přijde ještě víc. Nebude samozřejmě chybět 
ani již tradiční karneval, na který všechny už teď 
srdečně zveme. Bližší informace o  všech našich 
akcích najdete na www.letanek.cz.

jn

Zpívání je radost aneb Pojď si 
s námi zazpívat

Přijďte se podívat na otevřenou lekci koncert-
ního oddělení Dětského pěveckého sboru 
Chorus Angelus. Srdečně Vás zveme v  pondělí 
6. března 2017 od 15.30 hod. do velkého 
sálu Základní umělecké školy Černošice. 
Dětský pěvecký sbor Chorus Angelus od začátku 
února umělecky vede paní sbormistryně Mgr. 
Jana Egemová (i jeho koncertní oddělení). Na 
pražské Pedagogické fakultě UK vystudovala 
obory český jazyk-hudební výchova a  sbormis-
trovství chrámové hudby. Zpívala v  několika 
sborech v Berouně i Praze, kde od roku 2004 vede 
smíšený Pěvecký sbor Evropská. Ve školních pří-
pravkách-chorálcích i nadále působí: v Dobřicho-
vicích Zora Strnadová a Oldřiška Richter Musilová 
(přípravka A), v Černošicích Ludmila Plzáková.

www.facebook.com/sborchorusangelus

Majitel nejmenší vinotéky v  Dobřichovicích, 
kterou najdete v ul. 5. května vedle ocelové sochy 
Vlkoně, pan Jiří Matějka, nabídl redakci sérii 
článků o svých pocitech a zkušenostech z mnoha 
cest za vínem a dobrým jídlem ve Francii. Protože 
máme jako obec již skoro 20 let partnerské vztahy 
s městečkem Villieu Loyes Mollon ve Francii (viz 
dále v  listu), uvítali jsme nabídku pana Matějky 
a těšíme se již na další jeho článek.

vk

Francouzské aperitivy

To jsme jednou v  zimě seděli s  manželkou 
a  našimi česko-rakouskými přáteli u  hrubých 

hospodských stolů na dvorku hospody sedláka 
Bodenbauera, která stojí uprostřed údolí Boden-
tal v jižních Korutanech. Bylo slunné zimní odpo-
ledne pod šmolkově modrou oblohou a my jsme 
po túře na běžkách jedli polívku zvanou Ritcherd, 
kterou paní Bodenbauerová vaří pro hosty každý 
den. V  polévce jsou kroupy, bílé fazole, mrkev, 
celer, pórek, kusy slaniny, uzeného masa, kolečka 
domácí klobásy, je hustá a  vydatná, okořeněná 
libečkem, pepřem, majoránkou a špetkou šalvěje. 
Bodenbauer nám přinesl pivo a  horký jablečný 
mošt a  já mu povídám „pane, tohle je jedna ze 
dvou nejlepších polévek v Evropě“. „A která je ta 
druhá?“ Zajímal se hospodský. „Tu jsme jedli ve 
francouzském kraji Perigordsko v restauraci Zlaté 
dřevo“, zněla moje odpověď. Na to Bodenbauer 

spokojeně zamručel, asi že Francie je pověst-
ným vrcholem gastronomie i v očích rakouského 
sedláka.

A já si vzpomněl, jak to tehdy bylo ve Zlatém 
dřevu s aperitivy a hned jsem to vyprávěl našim 
přátelům a  teď se chci o  tu vzpomínku rozdě-
lit také s  vámi, protože je poučná a  prakticky 
využitelná při pobytu ve Francii. Představte si, 
že jedete stovky kilometrů, čili celý den, z  Bur-
gundského vinařského města Nuits-st-Georges 
do Perigordska, kde máte zamluvené ubyto-
vání v jakémsi Bonnevalu, o němž nic nevíte. Na 
místě zjistíte, že to ubytování v soukromí je pře-
krásné, bytná nadmíru sympatická, nicméně je už 
navečer, máte hlad a ten Bonneval je osada o šesti 
domech a  žádný z  nich hospoda. Naštěstí nám 

Názory čtenářů

Mladí zpěváčci souboru Chorus Angelus
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bytná dokázala poradit to Zlaté dřevo a ukázalo 
se, že je jen pět kilometrů odtud. Byli jsme tam 
za chvíli a, ta úleva, i volný stůl se našel, ačkoliv 
byla restaurace už dost plná. V takové chvíli, kdy 
se vše v dobré obrátí, má našinec tendenci dát si 
panáka. Objednal jsem tedy čtyřikrát calvados, 
neb na té cestě jsem doprovázel tři dámy z naší 
rodiny. Na to se majitel restaurace, který zároveň 
řídil obsluhu, zatvářil přísně a  v jeho obranném 
gestu, když zvedl ruce do výše ramen a  dlaně 
otočil k nám, byl znát rozhodný nesouhlas. „Vždyť 
teď je čas na aperitiv“ pravil zároveň. „No právě“, 
odvětil jsem, „máme za sebou těžký den a calva-
dos nás postaví na nohy“. „Jenže to není aperitiv, 
ale digestiv, který se pije po večeři, nikoliv před 
ní“ řekl ten muž a  pozval nás k  baru, za kterým 
na poličkách stálo spousta lahví známého i nám 
neznámého obsahu.

Francouzi se, mimo jiné, vyznačují tím, že jsou 
kdykoliv ochotni vám věnovat svůj čas, aby vás 
poučili o  tajích toho, co je pro ně jednou z  nej-
důležitějších věcí, totiž jídla a  stolování vůbec. 
Šéf nás usadil na barové stoličky a  z ledničky 
pod barem vytáhl láhev. „Jako aperitiv můžete 
mít například tohle sladké víno. Je to muškát 
ze Středomoří z  oblasti Languedoc.“ Víno bylo 
vychlazené, lahodné, přírodně sladké a  zároveň 
jaksi svěží. Líbilo se nám a  na pálence jsme už 
netrvali. Také, při autoritě šéfa, by nám to nebylo 
nic platné. Pak přišla na řadu úžasná zeleninová 
polévka – ta druhá nejlepší Evropě, následovala 
hlavní jídla s doprovodem místních červených vín 
z oblastí Bergerac a Cahors a nakonec deserty. Ale 
úplný konec to ještě nebyl, neboť po desertech se 
objevil šéf, nesl slavnostně tácek s čtyřmi nádher-
nými velkými koňakovými sklenicemi, na jejichž 
dně zlatě zářil calvados. „To je na můj účet a zase 
se někdy zastavte“ pravil. Bohužel, od té doby 
nebyla příležitost.

Zato následovaly další cesty a  s nimi zkuše-
nosti, co se ve Francii podává jako aperitiv. Může 
to být už zmíněné sladké víno. V  Alsasku je to 
místní Gewurztraminer, v oblasti Jura je to Vin de 
Paille, čili slámové víno, v  Bordeaux Sauternes, 
na jihu muškáty ze středomoří. Dalším správným 
aperitivem je sklenka sektu. Buď šampaňského, 
nebo z  jiné oblasti – takovým sektům se říká 
crémant. Pokročilejším aperitivem je Kir royal. 
To je sekt s  trochou likéru z černého rybízu, což 

je specialita pocházející z burgundského Dijonu. 
Tento aperitiv má mnoho variant s  jinými likéry, 
pak je v  menu obvykle uveden jako aperitiv 
maison, domácí aperitiv. Nesmím zapomenout na 
řadu aperitivů, velmi ušlechtilých, které spojuje 
stejný výrobní postup, kdy se do čerstvě vylisova-
ného vinného moštu, ještě intenzivně sladkého, 
přidá mladá pálenka, která znemožní kvašení 
a  zároveň doplní obsah alkoholu na hodnotu 
okolo 16%. Tento mladý produkt pak více než rok 
zraje v dubových sudech. Výsledný božský nektar 
se v oblasti Koňak jmenuje Pineau de Charente, 
v  Gaskoňsku Floc de Gascogne, v  oblasti Jura 
Macvin du Jura. Dokonce i  v Normandii, kde 
vinná réva neroste, se dělá tento aperitiv z jableč-
ného moštu pod názvem Pommeau. Když se vám 
přihodí, že se před večeří necítíte dost hladoví, 
zvolte jako aperitiv pastis. Tento silně alkoholický 
anýzový francouzský národní nápoj se servíruje 
s karafou studené vody a po zředění zbělá. Řeďte 
to opatrně, asi tak dva až tři díly vody na jeden díl 
pastisu, ať to takzvaně neutopíte. Účinek je zcela 
spolehlivý. Po vypití sklenice pastisu doprová-
zené studiem nabídky v menu se nebudete moct 
dočkat, kdy už vám donesou jídlo. Podobně ony 
sladké aperitivy vyvolávají reakci, kdy váš žaludek 
rychle zatouží po kusu masa.

Jdete-li ve Francii na večeři do restaurace, 
dejte si aperitiv v  každém případě, byť by ta 
restaurace byla jen dřevěná bouda u fotbalového 
hřiště. Jsou pro to minimálně dva dobré důvody. 
První je zážitek z jídla, který se vypitím aperitivu 
zhodnotí rozhodně významněji, než kolik za ape-
ritiv zaplatíte. Druhým důvodem, neméně důle-
žitým je, že nepřivedete do rozpaků personál, 
ale naopak, už na začátku své návštěvy položíte 
důležitý základ k  vašemu vzájemnému, každým 
dalším chodem srdečnějšímu vztahu. A o to jde 
ve francouzské restauraci především. O společně 
sdílený radostný zážitek čili „moment du plaisir“.

Jiří Matějka

Nevěřte technice

Ve středu 15. února jsem byl svědkem, no dalo 
by se říci, že přímým účastníkem události, kterou 
považuji za mimořádnou, byť naštěstí neskon-
čila žádnou škodou na životech, na zdraví, či 

majetku kohokoliv, ale jen o  vlásek. Ten den 
ráno jsem byl členem posádky osobního auto-
mobilu, který těsně před půl osmou přijížděl 
Palackého ulicí k  dobřichovickému mostu. V  tu 
dobu začala blikat výstražná světla na chráně-
ném železničním přejezdu, který je za mostem 
a  posléze se sklopily i  šraňky. S  naším vozidlem 
jsme k nim pomalu dojeli a zastavili u nich jako 
první od mostu. Zanedlouho projel vlak směrem 
na Beroun, šraňky se zvedly a po pár sekundách 
přestala blikat i světelná signalizace. Naše vozidlo 
tedy vjelo na přejezd, tak nějak periferně jsem 
vpravo od nás vnímal další vlak, což však není 
nic mimořádného. Přibližně 150-200 m od pře-
jezdu směrem na Beroun je návěstidlo a občas se 
stává, že u něj nějaký vlak stojí, či k němu pomalu 
dojíždí a železniční přejezd je normálně otevřen. 
Když jsme byli přibližně v  polovině přejezdu, 
podíval jsem se pozorněji a  zjistil, že tento vlak 
však nestojí, ani pomalu k  návěstidlu nedojíždí, 
ale že jede vyšší rychlostí a  blíží se k  přejezdu. 
Řidič na tuto situaci reagoval tak, že přidal plyn 
a  auto vyrazilo kupředu a  velmi rychle přejezd 
opustilo. Strojvedoucí soupravy Elefant jedoucí 
na Prahu již ale houkal a  intenzivně brzdil. Poté 
jsem se několikrát ohlédl a zjistil, že vlak nakonec 
zastavil těsně na hraně přejezdu, ostatní vozidla 
na přejezd, přestože byl stále otevřen, nenajíž-
děla a  pak teprve začala blikat výstražná světla 
a  posléze se sklopily i  šraňky. Že si nevymýšlím, 
mi nakonec potvrdil soused, který odvezl man-
želku na nádraží a tou dobou se vracel a vše sle-
doval z druhé strany přejezdu.

Ač přes tento přejezd projíždím i několikrát 
denně, něco podobného se mi zatím nikdy 
nestalo a  ani jsem neslyšel podobnou věc od 
kohokoliv vyprávět. Je evidentní, že někde 
se stala chyba, vážná chyba. Vše jsem oka-
mžitě poté nahlásil na linku 158 a  výpravčímu 
na místním nádraží. Písemně jsem pak vše 
popsal a oznámení zaslal Drážnímu úřadu jako 
podnět k prošetření. Přesto, nebo právě proto si 
dovolím před železničním přejezdem u  mostu 
všechny varovat. Prostě nevěřte technice! Sloní 
souprava Elefant není naštěstí tak mrštná jako 
Pendolino, či mezinárodní rychlík a  zřejmě ji 
řídil duchapřítomný mašinfíra. Nemusí to tak 
být ale vždy.

jg

Volejbal v polovině února

Přestože do závěru volejbalových soutěží chybí 
ještě více než měsíc, nebude jistě vadit, když se 
podíváme už nyní, jak si v nich stojí naše družstva.

Muži A, první liga
V posledních čtyřech zápasech základní části 

naši vyhráli doma s Teslou Brno 3:0 a  po výbor-
ném výkonu i  s Beskydy, vedoucím družstvem 
soutěže, v  poměru 3:1. V  následujících utkáních 
však prohráli v  Nymburku (1:3) a  v Chocni (2:3), 
což jim sice stačilo na postup do play-off, ale 
„jenom“ ze sedmého místa základní části, která 
skončila takto:

1. Beskydy 58 b., 2. Turnov 53, 3. Č. Budějovice 
B 39, 4. Staré Město 35, 5. MFF Praha 33, 6. Brno 
B 33, 7. Dobřichovice 31, 8. ČZU B 29, 9. Nymburk 
27, 10. Tesla Brno 27, 11. Choceň 26, 12. TJ ČZU 25.

Prvním soupeřem našich v play-off bylo druž-
stvo Turnova; po porážkách 0:3, 0:3 v  Turnově 
a doma 1:3 účast našich v play-off bohužel skon-
čila; do semifinále kromě Turnova postoupila 
družstva Beskyd, Č. Budějovic a Starého Města.

Letošní sezóna ve srovnání s  loňskou nebyla 
pro naše Áčko příliš úspěšná; loni totiž vyhráli 
základní skupinu a  v play-off došli až do finále, 
kde podlehli 3:2 na zápasy družstvu Brna. Nepo-
chybujeme však, že naši udělají vše pro to, aby ta 
příští pro ně dopadla lépe.

Ženy A, první liga
Domácími zápasy se Žižkovem (3:2 a  2:3) 

skončila pro naše ženy jejich skupina; skon-
čila velmi úspěšně, neboť ji s  velkým náskokem 
vyhrály, jak je vidět ze závěrečné tabulky:

1. Dobřichovice 47 b., 2. Žižkov 35, 3. Brno 31, 
4. Španielka 28, 5. Hronov, 6. Hradec Kr. 20.

Naše Áčko tak postoupilo spolu s  družstvy 
Žižkova a  Brna do finále, jehož dalšími účast-
níky jsou první tři družstva z  druhé skupiny: 
Č. Budějovice, Plzeň a Nusle. V polovině února 
naše ženy sehrály už čtyři zápasy: v Nuslích 0:3 
a 3:0, doma s Plzní také 0:3 a 3:0; k tomuto datu 
vypadá průběžná tabulka finálové skupiny 
takto:

Sport
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1. Č. Budějovice 27 b., 2. Plzeň 23, 3. Dobřicho-
vice 22, 4. Nusle 15, 5. Brno 14, 6. Žižkov 7.

Dosavadní výsledky dávají naději, že naše 
ženy v  konečné tabulce obsadí třetí nebo 
dokonce i druhé místo!! Čekají je ještě tato utkání: 
17. a  18. února v  Českých Budějovicích, 3. a  4. 
března doma s Nuslemi, 10. a 11. března v Plzni 
a 17. a 18. března doma s Českými Budějovicemi.

Muži B, krajský přebor 1. třídy
V polovině února je naše mužské Béčko v prů-

běžné tabulce na pátém místě z devíti družstev. 
Doma budou hrát 25. února s  Roztoky a  25. 
března s Benešovem, takže mají poměrně dobrou 
příležitost si své umístění zlepšit.

Ženy B, krajský přebor 2. třídy
Protože tato soutěž se hraje na venkovních 

hřištích, je v  zimních měsících přestávka. Jarní 
část ženské Béčko zahájí 29. dubna domácím 
utkáním s Lysou n. Labem.

Starší žákyně, krajský přebor (2. výkon-
nostní skupina)

Děvčata v posledních dvou zápasech prohrála 
0:2 s  Mělníkem a  1:2 s  Brandýsem. V  průběžné 
tabulce jsou zatím na osmém místě, o  bod za 
sedmým Dvorem Králové. Soutěž zakončí 19. 
března na turnaji v  Mělníku, kde budou hrát 
s Nymburkem a domácím Mělníkem.

HgS

Jojo Gym oslavil 1. narozeniny

V pátek 27. ledna jsme si připomněli s  našimi 
členy, přáteli i  příznivci první narozeniny dobři-
chovického sportovního centra Jojo Gym. Ve 
svátečně vyzdobené kavárně se sešly rodiny 
s  dětmi, které si užívaly volný vstup do dětské 
herny a  do hradu a  zároveň měly možnost si 
užít ochutnávku některých nových produktů 
z naší kavárny. Celý den se nesl v duchu příjemné 
pohody a  příjemné kombinace sportovního 
a společenského vyžití.

Jsme rádi, že jsme se mohli podělit o  radost 
z  našich narozenin s  našimi přáteli a  fanoušky 
a v neposlední řadě s našimi nejmenšími návštěv-
níky, kteří okamžitě pochopili, že oslava je určena 
hlavně jim a náležitě si ji užívali.

V rámci svátečního dne jsme představili i naši 
nabídku kurzů na nadcházející pololetí. Snažili 

jsme se ji doplnit o  kurzy žádané, ale zároveň 
i  rozšířit i  o některé novinky, kterými chceme 
zpestřit naše portfolio.

Oslava prvních narozenin vyvrcholila 4. února 
druhým ročníkem Jojo Cupu, gymnastického 
závodu v TeamGymu, což je závod šestičlenných 
družstev na akrobacii a  na malé trampolíně. 

Závodu se zúčastnilo celkem 30 družstev z  celé 
republiky. Předvedené výkony byly různé úrovně, 
ale podstatné bylo, že děti cvičily s  velkým 
zápalem a závod si náležitě užívaly. Pro nás, orga-
nizátory tak vytvořily tu nejlepší atmosféru, jakou 
jsme si na oslavu narozenin mohli přát.

Lenka Doležalová Pavilková, Jojo Gym

Dobřichovičtí divadelníci 
rozjeli další sezónu

Dobřichovická divadelní společnost počát-
kem února hodnotila svou činnost. Stalo se 
tak na valné hromadě, která proběhla v  pátek 
10. února 2017 a  které se nakonec zúčastnilo 
31 amatérských hereček a  herců, členů tohoto 
spolku. A protože od posledních voleb již uply-
nuly 4 roky a naplnilo se funkční období řídícího 
orgánu spolku, tzv. umělecko-programové rady 
i kontrolní komise, bylo zapotřebí kromě hodno-
cení samého zvolit tyto orgány na další funkční 
období.

Jak řekl principál divadelníků dr. Petr Říha 
hned v  úvodu své zprávy o  činnosti, je co hod-
notit a být na co pyšní. Přestože během předchá-
zejících let nebylo vše úplně růžové, postupem 
času se situace konsolidovala a  vše vyvrcholilo 
loňským rokem, který lze bezpochyby hodno-
tit jako jeden z  nejúspěšnějších, jestli ho přímo 
nenazvat rokem nejúspěšnějším. Spolku se dařilo 
na poli organizačním, uměleckém i  ekonomic-
kém.

Během léta na sebe spolek nejvíce upozornil 
letními divadelními slavnostmi na nádvoří dobři-
chovického zámku, ale pozornost poutal i svými 
opakovanými zájezdy na slovutné pražské scény, 
ale nejen na ně, a v neposlední řadě i úspěšnou 

účastí na divadelních přehlídkách s  komedií 
Mátový nebo citron, která vyvrcholila na národní 
přehlídce ve Vysokém nad Jizerou. A ani tam se 
spolek neztratil, když si přivezl několik ocenění. 
Hra Mátový nebo citron se líbí nejen porotám, 
ale i  běžným divákům, a  tak ji divadelní spo-
lečnost ponechává ve svém programu i  na rok 
letošní. Od loňského léta ji zdatně sekunduje 
další úspěšná komedie Brouk v hlavě a v těchto 
dnech a  týdnech se snad rodí v  pořadí třetí kus 
– Peklo v hotelu Westminster. Na prknech, která 
znamenají svět, vidělo loni dobřichovické herce 
při celkem 26 představeních na 3.950 diváků.

Spolku se dařilo i ekonomicky. Divácký zájem 
se promítl do vyšších tržeb a  obecná známost 

Kultura u nás i v okolí
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a  popularita přilákala i  několik sponzorů, kteří 
se rozhodli bohulibou hereckou činnost podpo-
řit. Již tradičně herci děkují i  městu Dobřicho-
vice, které činnost podporuje formou grantů. Po 
létech tak bylo možno investovat nějaké peníze 
do většího vybavení. Na městském pozemku 
za hasičárnou přibyly dva dopravní kontejnery, 
které napříště mají sloužit jako sklad kulis, herci 
se poohlížejí po vlastním přívěsném vozíku za 
auto pro dopravu kulis na zájezdy, či nákupu sto-
hovatelných venkovních židlí.

Úspěšný rok tak ovlivnil i volby nové, chtělo 
by se říci staronové, umělecko-provozní rady 
a  kontrolní komise, když řídící orgán spolku 
nedoznal žádných změn a  kontrolní komise se 
v  duchu upravených stanov pouze rozrostla 
o třetího povinného člena. Principálem byl podle 
očekávání jednomyslně zvolen JUDr. Petr Říha, 
který v  závěru přislíbil, že se s  tou komediant-
skou bandou pokusí navázat na loňské úspěchy, 
když přitom bude mj. spoléhat i nadále na neu-
tuchající zájem a  podporu diváků z  řad široké 
veřejnosti.

Na závěr aktuální nabídka dvou představení 
na pražských scénách:

Brouk v  hlavě – divadlo ABC – 12. 3. 2017 
(neděle) v 19 hodin

Mátový nebo citrón – divadlo Rokoko – 2. 4. 
2017 (neděle) v 19 hodin

Vstupenky můžete zakoupit v  předprodeji 
na stránkách Městských divadel pražských nebo 
v Cafégalerii U Bímů.

Srdečně vás zveme, a  nebojte, nudit se roz-
hodně nebudete!

Kateřina Filla Věnečková a Jiří Geissler

Ivan Hlas, Olin Nejezchleba, Norbi Kováč
vystoupí 22. února v 19:30 na dobřichovickém zámku

Dobřichovická 
kultura  
v únoru 2017

Výstavy

Café galerie Bím do 15. března 
výtvarné práce Evy Šebíkové

Sobota 4. března v 16:00, 
společenský sál Zeleného 
ostrova
Cyklus podvečerních 
posezení Jaroslava Šarouna

Vyprávění o Národním divadle 
s hudebním publicistou 
RNDr. Janem Králíkem, CSc.

Sobota 11. března v 10:00, 
Dobřichovický domek
Začarované království

Divadlo Kukadlo
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ŘEVNICE

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725 852 815 kultura@revnice.cz

Divadlo v Řevnicích:  Velký holky nepláčou
10. března tomu bude 52 let, kdy měla na Broad-
wayi premiéru divadelní hra Neil Simona The 
odd couple (Podivné dueto). Tenkrát to bylo 
v  mužské verzi. Poté byla zpracována v  r. 1968 
jako film s  hvězdnými herci   Jackem Lemmo-
nem   a   Waltrem Matthau. V  70. letech vznikl 
podle scénáře   televizní seriál, později několik 
sitcomů.   V  roce 1985 hru Simon upravil pro 
ženské hrdinky.

Členky Divadelního souboru Řevnice si tentokrát 
vybraly právě tuto komedii. A o co půjde?  Samo-
zřejmě o  vztahy, jak mezi muži a  ženami, tak 
i mezi  přáteli a kamarádkami. Osud svede dohro-
mady jako spolubydlící  dvě ženy. Ovšem bohužel 
každá z nich má o soužití  naprosto odlišné před-
stavy.  Zpočátku vše vypadá idylicky, ale brzy začne 
soužití skřípat.   A když se do toho ještě vloží dva 
sousedé, přitažliví horkokrevní Španělé,  rozuzlení 
přijde nečekané.

Režisérka Alice Čermáková opět vsadila na 
svoji „dívčí partu“: Moniku Vaňkovou, Pavlu Švé-
dovou, Lucku Kirovu, Terezii Červenou a hostující 
dobřichovickou   Evžu Koblížkovou. Jako sexy 
Španělé, bratři   Costazuelové, se vyřádí Ondřej 
Nováček a Ondřej Wald.

Děj se odehrává celý  v  jednom newyorském 
apartmánu, kde se ženy scházejí   každý týden 
ke hraní   zábavné společenské hry. Přijďte se 
podívat, jak osud zamíchá karty, a pamatujte, že 
po noci vždycky přijde ráno a po zimě jaro! Aneb 
nic nikdy není tak černé a beznadějné, jak se zdá 
a hlavně: velký holky nepláčou!

Sobota 11. března v 16:00, 
společenský sál Zeleného 
ostrova
Cyklus besed výtvarné 
umění a my

s ak. malířkou Danou Puchnarovou
(další termíny 13. dubna a 11. května 
v 16:00)

Sobota 18. března v 10:00, 
Dobřichovický domek
O třech prasátkách

Maňáskové divadlo Lucie Havlíčkové

Úterý 21. března v 19:30, 
zámek
Koncert Vladimíra Merty, 
Jana Hrubého, Ondry Fencla

Předprodej v Infocentru 200,-  
(na místě 250,-)

Mário Bihári a Bachtale Apsa vystoupí 17. března Černošicích
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Zveme Vás na premiéru, která se bude konat 
v řevnickém Biodivadle (kino) v pátek 24. 3. 2017 
od 20h. Reprízy  budou následovat v sobotu 25. 
3. ve 20h a v neděli  26. 3. od 18h.  Vstupenky 
budou k prodeji na místě před představením.

Alice Čermáková

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku na náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, 
Řevnice. www.os.naruc.cz. Otevírací doba galerie 
i kavárny je v úterý- sobota 9-19 hodin, v neděli 
10-17 hodin, v pondělí je zavřeno.

ČERNOŠICE

Crystal Monee Hall Band
Město Černošice Vás srdečně zve v  úterý 14. 3. 
od 20.00 do Club kina na kapelu jenž hraje ve 
složení Crystal Monee Hall (USA) – zpěv a kytara, 
Marek Novotný – piano, Jan Jakubec – baskytara, 
Tomáš Vokurka – bicí. Crystal Monee Hall je jedním 
z nejpozoruhodnějších vokálních talentů, který se 
v posledních letech objevil na newyorské, potažmo 
americké jazzové a  písničkářské scéně. Zpěvač-
čin hlas, vytěžující její soulové základy, je doslova 
opojnou syntézou čistoty a syrovosti. Crystal zpívá 
jako by bez námahy, její hlas je silný i citlivý. Poe-
tické texty, jednoduché a elegantní aranže – křiš-
ťálově čistá hudba hladce a  beze švů kombinuje 
folk, gospel, jazz a  blues. V  průběhu své kariéry 
Crystal sdílela pódium s takovými veličinami jako 
jsou Mariah Carey, Elton John a Kanye West. V roce 
2012 vydala své debutové album „River Train“ 
a od té doby se pohybuje na mezinárodní jazzové 
a bluesové scéně. V současné době tvrdě pracuje 
na svém třetím albu. Budoucnost této slibné uměl-
kyně je jasná – její cesta může vést již jen vzhůru…
Více informací najdete na  www.crystalmoneehall.
com. Vstupné předprodej minimarket na nádraží 
150 kč na místě 180 Kč důchodci 150 Kč.

Mário Bihári a Bachtale Apsa
Po kdysi velice úspěšném vystoupení této kapely 
na Mariánské pouti si můžete její strhující muziku 
vychutnat po dlouhé době v  pátek 17. 3. od 20.00 
v  komornějším prostředí černošického Club Kina. 
Mário vystupoval v  Černošicích s  různými kapelami 
i sólově, ale Bachtale Apsa je jeho srdeční záležitost. 
Název Bachtale Apsa, v  překladu Slzy štěstí, vyjad-
řuje pestrost nálad a  emocí, které hudba, nejenom 
ta romská odnepaměti v  posluchačích vyvolává. 
Kapela spojuje muziku balkánských, maďarských, 
španělských, ruských i  slovenských Romů. Nechybí 
samozřejmě klasické čardáše. Skvělé vokály a brilantní 
muzikantské výkony ve strhujících rytmech jsou před-
nosti, které z  kapely  činí romskou hudební klasiku 
v nejlepším slova smyslu. Repertoir ovšem netvoří jen 
romská tradiční hudba, ale také autorská tvorba Mária 
Biháriho, která se v minulosti výrazně podepsala např. 
na odkazu Zuzany Navarové a  kapely KOA. V  Mári-
ových skladbách se prolínají romské melodie a rytmy 
s  latinskoamerickou hudbou, tangem, flamencem, 
swingem a dalšími styly. Základem hudby Bachtale 
Apsa je každopádně virtuozní akordeon a  klavír 
Mária Biháriho. Ten doprovází kytarista a  vynikající 
zpěvák Peter Horváth a výborný houslista a basista 
v jednom Adam Pospíšil. Bubeník a perkusista Standa 
Vít dodává kapele precizní rytmický základ. Sestavu 
příležitostně doplňuje bubeník Michal Nosek, což 

Kapela Sto zvířat v pátek 24. 3. od 20.00 v Club Kinu
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Pronajmu garážové stání pro jedno auto 
a sklep (4,7 m2) – možno i jednotlivě

Residence Zelený ostrov, ul. Anežky České, Dobřichovice

V případě zájmu volejte číslo 602-826304

Přijďte si pro svoji ZÁKAZNICKOU KARTU 
do nové lékárny v OC Lety

Lékárna U Sv. Anežky, Pražská 559, 252 29 Lety
Otevírací doba: pondělí -sobota 8.00-18.00

www.lekarnalety.cz
info@lekarnalety.cz

Tel. 603 188 833

M arcela S oukupová
Koláčové dobroty – tel. 774-941 292

Email: soukupova.ma@gmail.com
https://www.facebook.com/kolacovedobroty/

www.kolacky-kolace-praha.cz

Náplň práce

	organizace a vedení dílčích činností spojených 
s provozováním vodovodů a kanalizací včetně 
souvisejících externích zakázek,

	údržba a opravy elektro součástí provozované 
infrastruktury a ostatního majetku společnosti,

	podíl na pohotovostní připravenosti spojené 
s provozem vodovodů a kanalizací,

nebo

	údržba a opravy vodohospodářských zařízení 
a ostatního majetku společnosti se zaměřením na 
elektropráce,

	montážní práce na drobných zakázkách 
v místě působení společnosti se zaměřením na 
elektropráce,

	podíl na pohotovostní připravenosti spojené 
s provozem vodovodů a kanalizací.

Požadujeme

	oprávnění pro elektrická zařízení dle Vyhlášky 
50/1978 Sb. §6

	praxe v příbuzných oborech (provozování 
vodovodů a kanalizací, ….) je výhodou

	samostatnost, zodpovědnost, bezúhonnost

	řidičský průkaz skupiny B

	zdravotní stav odpovídající práci s pitnou vodou

Nabízíme

	hlavní pracovní poměr na dobu neurčitou

	stabilitu Městem vlastněné společnosti 
s růstovým potenciálem

	práci v Řevnicích a nejbližším okolí

	podmínky pro profesní rozvoj

	zaměstnanecké benefity (týden dovolené navíc, 
stravenky

EKOS Řevnice, spol. s r. o., Na Bořích 1077, 252 30  Řevnice, IČ: 47551828, DIČ: CZ47551828, tel./fax.+420  257720090, e-mail: info.ekos@revnice.cz, http://www.ekos-revnice.cz

Společnost EKOS Řevnice spol. s r. o. hledá pracovníka na pozici „vedoucí 
provozu a provozní elektrikář„ nebo „provozní elektrikář a strojník“ 
pro provozování vodovodů a kanalizací v Řevnicích a okolí.

Strukturovaný životopis, potvrzení o dosaženém vzdělání a výpis z rejstříku trestů zašlete  
na kodym.ekos@revnice.cz, více informací p. Kodym 602 42 76 75
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Přijmeme truhláře – 
zodpovědného, šikovného, 
se smyslem pro detail,
praxe min. 3 roky, práce na plný úvazek ve Všenorech. 
Životopis zasílejte na han.h@seznam.cz 
nebo volejte 775558201.

ještě umocňuje skvělý rytmický backround kapely. 
Hudba Bachtale Apsa je navíc zdobena typickými 
vokály, do kterých se zapojují všichni členové kapely. 
Vstupné 150 Kč a důchodci 120 Kč.

Sto zvířat – Elephantour 2017
Kapela Sto zvířat přichází do své dvacáté sedmé 
sezóny jistým krokem a  s Písní na rtech. Pro 
rok 2017 si tahle devítičlenná parta sestavila 
klubový program sešitý ze svých největších 
pecek a  hitovek, a  tudíž se diváci mohou těšit 

na své oblíbené songy jako Píseň, Poprvé, Alice 
se dala na pití, Podpaží, Nejkratší cesta, Škola 
a další, které ke zvířecí koncertní atmosféře neod-
myslitelně patří. Jedná se o  návrat ke zvířecím 
kořenům a  tudíž je třeba očekávat svižné tragi-
komické písně, jejichž žánrová pestrost je dána 
i výlety do hudebních stylů pro Sto zvířat ne zcela 
typických, jako je funky nebo latina. Sto zvířat 
hraje ve velkokapacitní sestavě: Jana Jelínková – 
zpěv, Honza Kalina – zpěv, perkuse, Jan Beruška 
Šobr – kytara, Petr Hostinský – zpěv, klávesy, Jiří 

Hanzlík – barytonsaxofon, Martin Kachna Líska 
– trombon, Pablo Herzog – trubka, Willy Vers-
teeg – baskytara a Miki Nop – bicí. Černošice ve 
šňůře samozřejmeně nemohou chybět. Koncert 
se uskuteční v pátek 24. 3. od 20.00 v Club Kinu. 
Vstupenky na koncert obdržíte za 220 Kč v před-
prodeji (minimarket u  černošického nádraží) 
nebo za 280 Kč na místě před koncertem. Více 
informací o kapele najdete na www.stozvirat.cz

Kapela Zrní vystoupí v Černošicích
Město Černošice Vás srdečně zve v  sobotu 25. 
3. od 20.00 do Club Kina na koncert velmi origi-
nální kapely Zrní. Kladenští Zrní jsou něco mezi 
Radiohead a  Václavem Koubkem, mezi rychlým 
městem a  mlžným lesem. Na české scéně jsou 
naprostým originálem. Zvuk kapely je evidentně 
ovlivněný rodným industriálním Kladnem, 
táhlými volnými poli, i  rychlými pohyby strojů. 
Jejich sdělení je velmi emotivní a naléhavé. Pro-
chází od ponurých nočních ulic, plných zimy 
a strachu, až k naprosté euforii a fascinaci z malič-
kostí. Ze Zrní na podiu sálá ohromná chuť hrát 
a  zvát do svého osobitého světa. Kapela zpívá 
česky, spolupracovala s Radůzou a vydala několik 
CD, vystoupila na Colours of Ostrava a  koncer-
tuje i v zahraničí. Jejich hudba vychází jak samy 
tvrdí ze života. Obsazení Jan Unger -zpěv, kytara, 
flétna, Jan Fišer – housle, zpěv, Jan Juklík -kytara, 
zpěv, Jan Caithaml -basová kytara, zpěv, Ondřej 
Slavík -bicí, akordeon, beatbox, zpěv. „Něžný 
artbrut, kladenskej uhelnej zen. Dřevo, svaly, 
voda, buchary. Jsme Zrní, kladenská kapela.“ tak 
sami sebe definují pánové z kapely. Zrní funguje 
už víc než deset let v  nezměněné podobě a  na 
české scéně se řadí k tomu, co rozhodně stojí za 
to si poslechnout. Inteligentní texty, neprvoplá-
nové melodie a přesto něco, co si klidně pustíte 
do uší a duší při procházce nebo doma při večerní 
siestě. To je kapela Zrní. Vstupenky na koncert 
obdržíte za 220 Kč v  předprodeji (minimarket 
u černošického nádraží) nebo za 280 Kč na místě 
před koncertem. Více informací o této originální 
kapele najdete na www.zrni.cz

Nezkrocená Brazílie – Z Ria za modrým 
papouškem
Srdečně Vás zveme v pondělí 27. 3. od 20.00 do 
club kina na velmi pestrou fotograficko-filmovou 
projekci Kateřiny a Miloše MOTANI napříč rozleh-
lou Brazílií. Na naší náročné cestě nás čeká krásné 
a  nebezpečné město Rio de Janeiro – zaoblené 
kopce, Cukrová homole, socha Ježíše Krista, pláž 
Copacabana, chudinské čtvrtě favely a  pestro-
barevné grafity. Prozkoumáme úchvatnou bra-
zilskou přírodu Pantanalu a  Amazonie. Uvidíme 
jedinečný vodní svět, nejmohutnější vodopády 
světa, hluboké pralesy, spousty zajímavých zvířat, 
slaňování do jeskyně atd. Spatříme spousty zají-
mavých zvířat, vodopády Iguaçu, indiány, rodeo 
i fotbal. Horečku dengue vyléčíme sambou. Zaži-
jeme nevšední příběhy.Více informací najdete na 
http://www.motani-photography.com/photo/
diashow/nezkrocenabrazilie.html. Vstupné 120 
Kč důchodci a studenti za 100 Kč.

Ida Zalewska – zpěv, Kuba Pluźek – piano (PL)
Polská jazzová zpěvačka Ida Zalewska na sebe 
strhla pozornost v  roce 2012 svým neobyčejně 
vydařeným albem „As Sung By Billie Holiday“ 
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Nabízím práci na malý úvazek v dobře 
vybavené gynekologické ambulanci 

v Dobřichovicích
Kontakt: MUDr. Alena Hujová 606 280 269

Pronájem nebytových prostor: 
Centrum Vráž – Černošice

Nabízíme Vám k pronájmu nebytový prostor v  Centru Vráž, 
vedle prodejny hraček Bambule. Jedná se o atraktivní místo 
s dobrou kupní silou.  Nachází se zde mnoho obchodů a služeb 
(Tesco supermarket, drogerie Teta, restaurace, kavárna, 
ordinace lékařů a zubařů, kulturní sál města atd.) Obchod 
má výlohy přímo do hlavní ulice Vrážská. Nebytové prostory 
o velikosti 28 m2 v  přízemí budovy jsou vhodné pro Váš 
podnikatelský záměr. Prostor se sestává z  prodejní místnosti 
a zázemím (kuchyňka + WC). V případě zájmu volejte na 
604 363 481.

Pro naši prodejnu COOP v Dobřichovicích 
hledáme zástupce vedoucího prodejny

V případě zájmu kontaktujte vedoucího prodejny 
na tel. čísle 730 151 699 nebo vedoucího obchodního 

oddělení tel. 605 921 745
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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(Jako zpívaný BH), kterým se směle vyrovnala 
takovým hvězdám, jež také vydaly albové pocty 
legendární černé zpěvačce, jako např. Cassan-
dra Wilson či Dee Dee Bridgewater. Před nedáv-
nem jí na kočickém labelu HevHetia vyšlo nové 
album „Storytelling“, tentokrát víceméně autor-
ské, zpívané nejen anglicky, ale též polsky. Na CD 
najdete deset písní, z nichž většinu napsala sama 
zpěvačka a  její dvorní pianista Jakub Płużek. Ten 
patří k  největším talentům nastupující polské 
jazzové generace a  může se již pochlubit vlast-
ním albem sólového piana „Eleven Songs“. Ida 
Zalewska disponuje výrazným, osobitě sytým 
a  tvárným hlasem, pohybujícím se mezi výrazi-
vem černých bluesových zpěvaček a Joni Mitchell. 
Zpěvačka je nejsilnější v pomalých písních a bala-

dách, v nichž je bluesově jímavá, navíc se zde může 
blýsknout svou křehkou, ale bohatou hrou její 
dvorní pianista Kuba. Pluzek & Zalewska se chys-
tají na jaře 2017 v duu na dvojtýdenní české turné, 
které se rozhodli pojmout především jako poctu již 
zmíněné Billie Holiday. Vy se s nimi můžete setkat 
a zaposlouchat se do jejich muziky v sobotu 1. 4. 
od 20.00 v městském kulturním sále na Vráži. 

Pavel Blaženín

Kapela Zrní vystoupí v Černošicích


